

September 23
23 septembre
2009



The Law Society of
Upper Canada

Barreau
du Haut-Canada

Convocation Conseil

*The call to the bar
of candidates*

*L'assermentation des candidats
et des candidates*

CONTENTS**TABLE DES MATIÈRES**

MESSAGE FROM THE TREASURER	LE MESSAGE DU TRÉSORIER	2
CALL TO THE BAR – AN EXPLANATION	ADMISSION AU BARREAU – QUELQUES EXPLICATIONS	3
BENCHERS OF THE LAW SOCIETY OF UPPER CANADA	CONSEILLERS DU BARREAU DU HAUT-CANADA	4
OATHS	SERMENTS	5
PROGRAMME	PROGRAMME	6

MESSAGE FROM THE TREASURER

LE MESSAGE DU TRÉSORIER

Today you will become members of a noble profession. You should celebrate this achievement but in doing so you should also remain mindful of the obligations that come with this membership. As lawyers, we have a two-fold obligation: to provide rigorous, disciplined advice and service and to ensure that all citizens have meaningful access to the administration of justice.

In Canada, we are fortunate to have an independent Bar. This is not the case in many other jurisdictions around the world. An independent Bar permits lawyers to serve clients without fear of reprisal. The privilege of self-regulation comes with the understanding that we are accountable to the public, the government, and to the profession. We must each remain vigilant to ensure that we continue to uphold the free and democratic principles embodied by an independent Bar.

On behalf of the Benchers of The Law Society of Upper Canada, I congratulate you on being called to the Bar of Ontario and welcome you to the legal profession.



W. A. Derry Millar
Treasurer

Aujourd’hui, vous êtes en droit de célébrer votre entrée dans notre noble profession. Cependant, vous devez garder à l’esprit les obligations qui accompagnent ce privilège. Notre obligation d’avocats et d’avocates comporte deux volets : fournir des conseils et des services rigoureux et méthodiques et veiller à ce que tous les citoyens et citoyennes aient un accès considérable à l’administration de la justice.

Au Canada, nous avons la chance d’avoir une profession indépendante. Ce n’est pas le cas partout dans le monde. Une profession indépendante permet aux avocats et aux avocates de servir leur clientèle sans craindre de représailles. Pour avoir le privilège de s’auto-réglementer, il faut comprendre notre responsabilité envers le public, le gouvernement et la profession. Nous devons tous demeurer vigilants pour continuer de défendre les principes d’une société libre et démocratique qu’incarne une profession indépendante.

Au nom des conseillers et conseillères du Barreau du Haut-Canada, je vous félicite de votre assermentation au Barreau de l’Ontario et vous souhaite la bienvenue dans la profession juridique.

Le trésorier,



W. A. Derry Millar

The call to the bar takes place in two separate procedures. First, the Benchers of The Law Society of Upper Canada, who are responsible for the governance of the legal profession in Ontario, are called to order on the stage in a Special Convocation by the Treasurer, who is the head of the Society. The candidates will be presented by a representative of the Professional Development and Competence Committee to the Treasurer who will confer on them the degree of Barrister-at-Law and call them to the Bar of Ontario. Convocation will then adjourn and a Special Session of the Court of Appeal for Ontario and the Superior Court of Justice will be convened by the Court Registrar. The Chief Justice of Ontario, or designate will preside over the administering of the Oath of Allegiance, and the Oath to the newly called members of the Bar. The Court will then adjourn. The graduates now are called to the bar as Barristers and Solicitors, and are authorized to practise law in the Province of Ontario.

L'admission au barreau se déroule en deux temps. En premier lieu, le trésorier, qui est chef de la direction du Barreau, ouvre un Conseil extraordinaire sur l'estrade des conseillers du Barreau du Haut-Canada, qui sont responsables de l'administration de la profession d'avocat en Ontario. Une représentante ou un représentant du Comité du perfectionnement professionnel et de la compétence présente les candidats et candidates au trésorier qui leur remet le diplôme d'avocat-plaideur ou d'avocate-plaideuse et les reçoit au barreau de l'Ontario. La séance du Conseil est alors levée et le greffier convoque une session extraordinaire de la Cour d'appel de l'Ontario et de la Cour supérieure de justice. Le juge en chef de l'Ontario, ou la personne désignée, préside à la prestation du serment d'allégeance et du serment par les nouveaux membres reçus au barreau. La séance de la Cour est alors levée. Les candidats et les candidates sont maintenant avocats-plaideurs ou avocates-plaideuses et procureurs ou procureures, et sont autorisés à exercer le droit dans la province de l'Ontario.

BENCHERS OF
THE LAW SOCIETY OF UPPER CANADA

MEMBRES DU CONSEIL DU
BARREAU DU HAUT-CANADA

4

<i>Treasurer/Trésorier</i>	Susan T. McGrath	Dow Marmor	George D. Hunter
W.A. Derry Millar	Janet E. Minor	Jack Rabinovitch, C.M., O.Ont.	Vern Krishna, C.M., Q.C., FRSC
<i>Elected Benchers/</i>	Laurie H. Pawlitzka	Baljit Sikand	The Hon. Allan
<i>Membres élus</i>	Julian Porter, Q.C.	Catherine Strosberg	F. Lawrence, P.C., Q.C., LSM
Bob Aaron	Judith M. Potter	<i>Ex-Officio Benchers/</i>	Laura L. Legge,
Melanie L. Aitken	Nicholas John Pustina, Q.C.	<i>Membres d'office</i>	O.Ont., Q.C.
Raj Anand, LSM	Heather Joy Ross	The Hon. Christopher	Gavin MacKenzie
Constance Backhouse, C.M., LSM	Linda R. Rothstein, LSM	Bentley	Ronald D. Manes
Larry Banack	Clayton Ruby, C.M.	The Hon. Michael J. Bryant	The Hon. R. Roy McMurtry,
Jack Braithwaite	Mark Sandler	The Hon. W. Dan Chilcott, Q.C.	O.Ont., Q.C.
Christopher D. Bredt	Paul B. Schabas	John T. Clement, Q.C.	Daniel J. Murphy, Q.C.
John A. Campion	Alan G. Silverstein	Austin M. Cooper, Q.C.	Ross W. Murray, Q.C.
James R. Caskey, Q.C.	Gerald A. Swaye, Q.C., C.S.	Paul Copeland	Alan W. Pope, Q.C.
Thomas G. Conway	Beth Symes, LSM	E. Susan Elliott, LSM	The Hon. Sydney L. Robins, Q.C., LSM
Marshall A. Crowe, LSM	Bonnie A. Tough	Abraham Feinstein, Q.C.	The Hon. Allan M. Rock,
Mary Louise Dickson, Q.C.	Bradley H. Wright	Neil Finklestein	P.C., Q.C.
Avvy Yao-Yao Go	<i>Paralegal Benchers/</i>	The Hon. James M. Flaherty, P.C., M.P.	Arthur R. A. Scace, C.M., Q.C.
Alan D. Gold	<i>Conseillers parajuristes</i>	Patrick Garret Furlong, Q.C., LSM	Norm W. Sterling, MPP
Gary Lloyd Gottlieb, Q.C.	W. Paul Dray	The Hon. John D. Ground, Q.C.	Harvey T. Strosberg, Q.C.
Glenn Hainey	Brian J. Lawrie	Howard G. Hampton, MPP	Robert C. Topp
Jennifer A. Halajian	<i>Appointed Benchers/</i>	Charles A. Harnick, Q.C., LSM	J. James Wardlaw, Q.C., LSM
Susan M. Hare	<i>Membres nommés</i>	S. M. Aslam Daud, M.B.B.S.	Roger D. Yachetti, Q.C.
Carol Hartman	Marion Boyd	Seymour Epstein, P.Eng.	David S. Young
Thomas G. Heintzman, O.C., Q.C.	Abdul A. Chahbar		
Paul J. Henderson			
The Hon. Doug Lewis, F.C.A., Q.C., P.C.			

Honorary Benchers/Membres honoraires
His Royal Highness Prince Charles, Prince of Wales
The Right Honourable Margaret Thatcher
The Honourable Lincoln M. Alexander, Q.C., LSM

OATHS

OATH OF ALLEGIANCE

I swear or affirm that I will be faithful and bear true allegiance to Her Majesty Queen Elizabeth the Second (or the reigning sovereign for the time being), Her heirs and successors according to law.

OATH

I accept the honour and privilege, duty and responsibility of practising law as a barrister and solicitor in the Province of Ontario. I shall protect and defend the rights and interests of such persons as may employ me. I shall conduct all cases faithfully and to the best of my ability. I shall neglect no one's interest and shall faithfully serve and diligently represent the best interests of my client. I shall not refuse causes of complaint reasonably founded, nor shall I promote suits upon frivolous pretences. I shall not pervert the law to favour or prejudice any one, but in all things I shall conduct myself honestly and with integrity and civility. I shall seek to ensure access to justice and access to legal services. I shall seek to improve the administration of justice. I shall champion the rule of law and safeguard the rights and freedoms of all persons. I shall strictly observe and uphold the ethical standards that govern my profession. All this I do swear or affirm to observe and perform to the best of my knowledge and ability.

SERMENTS

SERMENT D'ALLÉGEANCE

Je jure ou affirme solennellement et sincèrement que je serai fidèle et porterai allégeance à Sa Majesté la Reine Élizabeth Deux (ou au souverain régnant, le cas échéant), à ses héritiers et successeurs, conformément à la loi.

SERMENT

J'accepte l'honneur, le privilège, les devoirs et les responsabilités liés à l'exercice du droit en qualité d'avocat plaidant et de procureur dans la Province de l'Ontario. Je protégerai et défendrai les droits et les intérêts des personnes qui m'embauchent. Je conduirai toutes les instances avec fidélité et au mieux de ma compétence. Je ne négligerai les intérêts de personne, j'assurerai un service fidèle et représenterai avec diligence l'intérêt véritable de mes clients. Je ne refuserai pas les plaintes dont les fondements sont raisonnables, ni n'intenterai aucune cause frivole. Je ne détournerai pas la loi pour favoriser ou défavoriser qui que ce soit, mais en toutes choses, j'agirai avec honnêteté, intégrité et politesse. Je chercherai à assurer l'accès à la justice et aux services juridiques. Je chercherai à améliorer l'administration de la justice. Je mettrai de l'avant la primauté du droit et veillerai à respecter les droits et libertés de tous. Je me soumettrai strictement aux normes de déontologie qui régissent ma profession. Je jure ou affirme solennellement que je traiterai toutes ces questions au mieux de ma connaissance et de ma compétence.

PROGRAMME**PROCESSION**

The audience will rise when the Treasurer and Benchers enter the Auditorium. The Treasurer, W. A. Derry Millar, will open Convocation.

PROGRAMME**ENTRÉE SOLENNELLE**

L'assistance se lève lorsque le trésorier et les membres du conseil entrent dans l'auditorium. Le trésorier, M^e W. A. Derry Millar, ouvre le Conseil.

CALL TO THE BAR

The candidates for call to the bar will be presented to the Treasurer by a representative of the Professional Development and Competence Committee.

ADMISSION AU BARREAU

Une représentante ou un représentant du Comité du perfectionnement professionnel et de la compétence présente au trésorier les candidats et candidates à l'admission au barreau.

Emmanuel Omon-Bhio Akioyamen	Priti Ashwin Bhavsar Rishma Bhimji	Giuseppina Monica Carusone	Susan Mary Duggan Kiril Dumanovski
David Ian Anber	Wayne Anthony Bingham	Bryan Mota Carvalho	Ashish Duvadie
Patricia Marie Appleyard	Julien Lamb Bissonnette	Jessica Ginjade Chan	Temilola Adeola Farinloye
Shanti A Ariker	Savannah Boone	Keith Kai-Yin Chung	Michael John Fenrick
Vic Arora	Trevor-John Kenneth Burgis	Thomas Earl Clark	Judy Wai Yee Fong
Alison Linda Babbitt	Andrew Jan Burton	Cheryl Veronica Cruickshanks	Dov Asher Fried
Vivek Bakshi	Frances Marcia Cannon	Rui Dan	Paul Anthony Gaglia
Andrea Lynn Bauer	Venessa Giovanna Alexandria Capo	Christopher Adrian Deeble	Marcelo Leonardo Garcia Rosales
Caroline Michele Belhumeur	Julia Mae Carbone	Birdavinder Singh Deol	Alison Bonnie Gardner Biggs
Dheeraj Bhatia		Paula Noel Dobie Downs	

Andrew Gerard Gibbons	Asen Stoyanov Karagyozov	Moshe Micha Jane Louise Mulkewich	Vanassa Stacy-Ann Natasha Richards-Thompson
Jennifer Leigh Godwin	Sean Michael Kelly	Anjali Maya Navkar Samir Tahseen Nawaz	Timothy Francis Robbins
Christopher James Edwin Goodyear	David Robert Kennedy	Marilou Nejal	William Donald Rogers
Alexei Goudimenko	Hoi Leun Kong	Gilbert Ngieme Wansome	Marianna Elizabeth Ruspil
Matthew Robert Gourlay	Lorne Morris Anton Kotler	Folarin Rotimi Obikoya	David Stefan Sandomierski
Jeremy Maxwell Grushcow	Edyta Kowalewska	Ryan Jared Osten	Katayoon Sarpash
Dayna Michelle Gulka	Ewa Anna Krajewska	Andrew Jonathon Papini	Christiane Hélène Savard
As'ad Mujahid Hamid	Julie Marie Lanz	Avriti Protima Persaud	Estelle Marie Nicole Savoie Dufresne
Marie Natalie Hanna	Eric Gerard Raymond Lavictoire	Heather-Anne Elaine Philip	Belinda Elisa Schubert
Ann Agnes Hatsios	Mihail-Andrei Lezau	Simran Prihar	Claudia Alejandra Vega Serraino
Michael Hillel Hazan	Lei Liu	Marie Monique Annie Provost	Sharon Mee-Young Seung
Ruzbeh Hosseini	Elena Mamay	Jennifer Shannon Quigley	Byron David Shaw
Dario David Hunter	Evan Marcus	Rookmin Baljohn	Sarah Louise Laws Shipley
Andrew Angelo Iacobelli	Edward Lawrence Marrocco	Ramcharn	Mahmud Naser Siddiqi
Binita Babuji Jacob	Christine Susan Mason	Michael Israel Rappaport	Faranaz Siganporia
Mark Louis Jacobson	Hugo Alberto Maureira	Sylvia Haya Rich	
Khalid Janmohamed	Paul Anthony Mazzeo		
Poorna Jayasena	Liam Sean Matheson McHugh-Russell		
Mathew Charles Cabot Johnson	Molly McRae		

Michelle Louise Simard	Jocelyn Choon Jung	Luis Alberto Vasquez
Amandeep Singh	Tatebe	Martinez
Mariana Slomyanski	Bradley Richard Thompson	Michael Danny Verrilli
Zainab Muslim	Jereme Neil Tirschmann	Firdaus Hussein Walele
Abdullah Somji	Vinh The Tran	Ashley Morgan Weber
David Michael Sperduti	Siu Hang Tsang	Megan Kathleen Williams
Beth Allison Spratt	Esteban Uribe Restrepo	Robert Clifford Wrong
Andrew Eric Stastny	Jan Andries Van Der Westhuizen	Maria Elka Zagazeta Garcia
Natalie Nadia Tabar	Philip Vinay	
Chanda Jane Tannis	Varickanickal	

CONVOCATION WILL ADJOURN

Special Sitting of the Court of Appeal for Ontario and the Superior Court of Justice

The Honourable Justice Susan Himel, will preside over a special sitting of the Court of Appeal for Ontario and the Superior Court of Justice to administer the oaths to the graduates and admit them as solicitors.

THE COURT WILL RISE**LA SÉANCE DU CONSEIL EST LEVÉE**

Session extraordinaire de la Cour d'appel de l'Ontario et de la Cour supérieure de justice

Madame la juge, Susan Himel tient une session extraordinaire de la Cour d'appel de l'Ontario et de la Cour supérieure de justice afin de faire prêter serment aux diplômés et diplômées et de les admettre comme procureurs.

LA SÉANCE DE LA COUR EST LEVÉE